
Protokół Nr  9/07 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu  26. marca  2007 r. 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Informacja na temat planów finansowych na rok 2007 oraz wykonania za rok 2006 

Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. 
Przedstawia:  Marian Lewandowski, Prezes ZEC  Sp. z o.o. 

 
3.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:   

a) w sprawie zmiany „Programu Rewitalizacji Starego Miasta w Białogardzie” - druk A, 
b) w sprawie podjęcia realizacji projektu „Ratowanie europejskiego dziedzictwa 

kulturowego - Rewitalizacja Starówki w Białogardzie – Etap II” - druk B, 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta Białogard na 

lata 2003-2008 – druk C, 
d) w sprawie zgody na zawarcie przez Miasto Białogard umowy o dofinansowanie ze 
środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej inwestycji polegającej na budowie boiska 
sportowego z trawy syntetycznej przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Białogardzie – druk D, 

e) w sprawie podjęcia do realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Budowa  boiska 
sportowego z trawy syntetycznej przy Szkole Podstawowej nr 4 w Białogardzie” – druk E, 

f) w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej na 
obszarze Białogard – druk F, 

g) w sprawie poręczenia przez Miasto Białogard za zobowiązania z tytułu pożyczki przejętej 
od Miasta Białogard przez Spółkę z ograniczona odpowiedzialnością Regionalne 
Wodociągi i Kanalizacja z siedziba w Białogardzie – druk G, 

h) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2007 -  druk H. 
 
4. Sprawy różne.  
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad 1 

Posiedzenie o godz. 1630 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji – Sławomir 
Domański. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia. 

Porządek posiedzenia, który został przyjęty:  za-7 (jednogłośnie). 
 

Ad 2 
 

Informację na temat planów finansowych na rok 2007 oraz wykonania za rok 2006 
Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. przedstawił Prezes ZEC  Sp. z o.o. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Drachal-Mostek – pytała czy wymiana sieci pozwoli na cyrkulację wody, aby od razu była 

ciepła woda po odkręceniu kranu? 
Prezes – wyjaśnił, że na pewno stan się poprawi, bo droga znacznie się zmniejszy. 
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K.Sosnowski  – pytał jaki ZEC ma zysk z wynajmu dla telefonii komórkowej? 
Prezes – wyjaśnił, że w skali kwartalnej 3 tys. zł, ale dojdzie  jeszcze era i inni. 
St.Hatłas – pytał czy jest konflikt między Przewodniczącym Rady Nadzorczej a Radą 

Nadzorczą Spółki. 
Prezes – stwierdził, że wykonuje co należy a  jak Rada Nadzorcza to odbiera nie wie. 
 
Komisja przyjęła przedstawiona informację do wiadomości. 
 
 
Ad 3 
a) w sprawie zmiany „Programu Rewitalizacji Starego Miasta w Białogardzie” - druk A 

przedstawił Z-ca Burmistrza, 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – pytał czy Miasto podoła tym wszystkim ciężarom w związku z utrzymaniem 

obiektów? 
K.Drachal-Mostek – powiedziała, że społeczeństwo się bogaci. Radna myśli, że Białogard 

będzie miastem ludzi młodych. Skoro mamy być społeczeństwem europejskim to taki 
obiekt jest potrzebny. 

St.Hatłas – poparł przedmówczynię. 
J.Turnik – stwierdził, że nie można porównywać boiska do tego obiektu. Z praktyki wie, że 

dzieci sięgają nie do książek a do internetu.  Biblioteka nie jest do tworzenia kultury a 
m.in. zrobienia spotkania z pisarzem itp. 

K.Drachal-Mostek – powiedziała, że biblioteka nie musi być zbiorem książek a to może być 
multimedialny obiekt. 

B.Stanczewski – stwierdził, że odtwarzamy spuściznę ojców. Radny ma wątpliwości czy za 5 
lat będzie potrzebny Internet. Pracując z młodzieżą wie, że 90% planuje z Białogardu 
wyjechać. Obecnie nie stać utrzymywania domu kultury, kiedyś budżet wynosił 650 tys. zł 
a obecnie wynosi 350 tys. zł. 

St.Purol – uważa, że musimy kontynuować pracę. 
J.Leszczyk – pytał jaka jest hierarchia potrzeb człowieka. Uważa, że kultura jest o wiele niżej. 

Potrzeba pracy jest najważniejsza. 
K.Drachal-Mostek – uważa, że dla pozyskania miejsc pracy jest inkubator przedsiębiorczości  

a taki obiekt jest niezbędny dla kolejnych pokoleń. 
 
Komisja przegłosowała projekt: za-7, przeciw-1, wstrzymało się-0, opiniując pozytywnie. 

 
b) w sprawie podjęcia realizacji projektu „Ratowanie europejskiego dziedzictwa kulturowego 

- Rewitalizacja Starówki w Białogardzie – Etap II” - druk B przedstawił  Z-ca Burmistrza, 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Purol – pytał czy będziemy aplikować w inne miejsca, jeśli nie uda się pozyskać środków z 

funduszy norweskich? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że bez kościoła osłabia nam wniosek, ale będzie składany 

wniosek, aby pozyskać środki na ten cel.  
 
Komisja przegłosowała projekt: za-7, przeciw-1, wstrzymało się-0, opiniując pozytywnie. 
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c) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta Białogard na 
lata 2003-2008 – druk C przedstawił Z-ca Burmistrza, 

 
Komisja przegłosowała projekt: za-7, przeciw-0, wstrzymało się-1, opiniując pozytywnie. 
 

 
d) w sprawie zgody na zawarcie przez Miasto Białogard umowy o dofinansowanie ze środków 

Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej inwestycji polegającej na budowie boiska 
sportowego z trawy syntetycznej przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Białogardzie – druk D 
przedstawił Z-ca Burmistrza,  

 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – pytał czy na tym terenie jest jedyne boisko budowane, czy inny podmiot nie będzie 

budował boiska o podobnej nawierzchni? 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że przy hali będą boiska z nawierzchni syntetycznej, to wymiary 

realizowane dla trampkarzy. Projektant zapewniał, że kosztorys jest dużo większy, jutro 
będzie wszystko wiadome. 

B.Żurawski – pytał czy jest sens stawiać boisko jedno przy drugim? 
Z-ca Burmistrza – stwierdził, że  to uchwała Burmistrza. 
W.Czurko –powiedział, że  w okolicach SP Nr 4 tj. Domu Dziecka  ma być budowane boisko, 

dlatego ten projekt nie przemawia za budową boiska. Infrastruktura szkół jest budowana z 
rozmachem, jakby nie było innych potrzeb. 

B.Żurawski – stwierdził, że dla potrzeb Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych będzie 
realizowane boisko za Domem Dziecka. 

Z-ca Burmistrza – powiedział, że  jeżeli nie będzie takiego finansowania to Burmistrz wycofa 
projekt.   

J.Turnik – stwierdził, że jest zaskoczony tyloma planami, bo do tej pory nie wybudowano 
żadnego boiska. W Gimnazjum Nr 1 jest tragiczna sytuacja. G Nr 2 nie miało boiska 
szkolnego, jest trzeci rok budowane i nie zostało skończone. Radny uważa, że należy 
uzgodnić ze Starostą takie inwestycje. 

B.Stanczewski – powiedział, że w 1994 r. realizowano G Nr 2 i adaptację hali w SP Nr 5. W 
większych wioskach są tartanowe boiska. Dzisiaj polityka idzie w kierunku boisk 
sportowych. Poziom finansowania – 60% jest korzystny dla Miasta a baza będzie służyć 
dzieciom. Od lat finansowanie jest na tym samym poziomie a baza na wychowanie 
fizyczne jest  coraz słabsza.  

W.Czurko – prosił o przygotowanie nakładów inwestycyjnych w szkołach w latach 2000-2006. 
St.Purol - zgłosił uwagę, że sąsiedztwo boisk może być problemem w pozyskaniu 

finansowania. W tej sprawie należy porozumieć się ze Starostą. 
B.Żurawski – opowiedział się przeciwko, opierając się o ustawę o szkolnictwie. 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że miesiąc czasu było na przygotowanie wniosku, ale nie 

spotkano się w tej sprawie ze Starostą. Jutro się spotkamy w tej sprawie i ustalimy 
wspólny front. Dzisiaj wiadomo, że finansowanie będzie niższe. Jeżeli nie będzie 
finansowania 60/40 to Burmistrz wycofa projekt. 

B.Stanczewski – powiedział, że współpraca odnośnie stadionu powinna być ze Starostą w 
zakresie współfinansowania przez Powiat. Bieżnia tartanowa już wymaga renowacji. 
Wtedy ten tartan kosztował 2 mln zł. 

Z-ca Burmistrza – poinformował, że jest zlecona ekspertyza w sprawie stadionu. 
Sł.Domański – apelował, aby nie było sytuacji, że nie powstanie żadne boisko. 
Z-ca Burmistrza – powiedział, że na pewno powstanie jedno boisko. 
W.Czurko – proponował przegłosować projekt uchwały. 
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Komisja przegłosowała projekt: za-7, przeciw-0, wstrzymało się-2, opiniując pozytywnie. 
 
e) w sprawie podjęcia do realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Budowa  boiska 

sportowego z trawy syntetycznej przy Szkole Podstawowej nr 4 w Białogardzie” – druk E 
przedstawił Z-ca Burmistrza, 

 
Komisja przegłosowała projekt: za-7, przeciw-0, wstrzymało się-2, opiniując pozytywnie. 

 
f) w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej na 

obszarze Białogard – druk F przedstawiła Skarbnik Miasta 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – pytał  jak wygląda sprawa korzystania ? 
Skarbnik – odpowiedziała, że w uchwale budżetowej - w części podatek od nieruchomości 

wymienione są podmioty, które korzystają ze zwolnień.   
J.Turnik – pytał czy są głosy w sprawie zmiany tej uchwały? 
Skarbnik – wyjaśniła, że są firm, które nie mogą korzystać z poprzedniej uchwały a 

skorzystają z tej uchwały. 
 
Komisja przegłosowała projekt: za-8, przeciw-0, wstrzymało się-1, opiniując pozytywnie. 
 
g) w sprawie poręczenia przez Miasto Białogard za zobowiązania z tytułu pożyczki przejętej 

od Miasta Białogard przez Spółkę z ograniczona odpowiedzialnością Regionalne Wodociągi 
i Kanalizacja z siedziba w Białogardzie – druk G przedstawiła Skarbnik Miasta, 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
B.Żurawski –pytał jaka to kwota?  
Skarbnik – odpowiedziała, że 2 ml zł, spłata kwartalna od kwietnia w kwocie 400 tys. zł 

rocznie. Na ten cel są zabezpieczone środki w rozchodach. 
 
Komisja przegłosowała projekt: za-8, przeciw-0, wstrzymało się-1, opiniując pozytywnie. 
 
h) zmieniającą uchwałę budżetową na rok 2007 -  druk H przedstawiła Skarbnik Miasta, 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – pytał na jaki cel subwencja? 
Skarbnik – odpowiedziała, że jest nie adresowana, gmina dostaje i wydaje zgodnie ze swoimi 

zadaniami. 
J.Turnik – pytał czy to kwota zabezpieczająca podwyżki dla nauczycieli? 
Skarbnik – stwierdziła, że to zabezpiecza ogólne wskaźniki z budżetu Państwa. Subwencja 

pokrywa w 90% potrzeby szkół. 
 
Komisja przegłosowała projekt: za - 9 (jednogłośnie), opiniując pozytywnie. 
 
Ad 4 
W sprawach różnych głos zabrali: 
J.Turnik – pytał o artykuł dot. funkcjonowania ZMiG DP. 
Z-ca  Burmistrza – wyjaśnił, że była wola, aby przekonać do realizacji projektu. Minister 

powiedziała, że jeśli nie zrealizujemy tego projektu to Związek i rejon nie otrzyma ani 
złotówki na projekty.  
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Każdy dał słowo, że przystąpi do realizacji pracy. Z-ca Burmistrza stwierdził, że da się ten 
projekt zrealizować tylko należy przeprowadzić przetargi a środki już są.  

B.Stanczewski – poinformował, że 14 kwietnia Br. odbędą się  mistrzostwa w piłce siatkowej.  
W.Czurko –stwierdził, że  jest pełen obaw co do realizacji projektu ZMiG DP. 
Z-ca Burmistrza – prosił, aby wójtowie gmin przyjrzeli się tym studium. Jeżeli im nie wyjdzie 

będą brać kredyty. 
B.Stanczewski – powiedział, że taki raport świadczy o braku wiedzy i gospodarności. 
J.Turnik – stwierdził, że nie mogło tak być skoro został ponownie wybrany Prezesem.  
 
 
 
Ad 5 
Po wyczerpaniu tematyki o godz. 1925 

zakończono posiedzenie Komisji.  
Protokołowała: M.Z. 
 

 

Przewodniczący  Komisji 
              
                            Sławomir  Domański 
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